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PROTOKÓŁ NR 0012.5.2.2023 
z posiedzenia Komisji  

Rodziny i Polityki Społecznej  
w dniu 16 lutego 2023r. 

 
 

Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12:30- 13.05.              
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności.   
 
Porządek obrad: 
 
I część posiedzenia  – realizacja spraw bieżących Urząd Miasta  
sala 130A 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.32.2018 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków za udzielony posiłek albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.33.2018 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023,   
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.25.2021 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 25 lutego 2021r. w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
pobierania. 
 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 8 grudnia 2022r. 

II część posiedzenia  – wyjazd do Noclegowni następnie do Ogrzewalni.  

6. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Bernadeta Magiera otworzyła posiedzenie  
i powitała przybyłych członków Komisji oraz gości.  
 
Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
  
Ad.3. 
Sprawy bieżące: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Katarzyna Prątnicka Zastępca 
Skarbnika Miasta. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–0.  
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.32.2018 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków za udzielony posiłek albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Klaudia Nietrzebka – Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–0.  
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.33.2018 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Klaudia Nietrzebka – Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–0. 
   
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.25.2021 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 25 lutego 2021r. w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
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częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
pobierania. 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Klaudia Nietrzebka – Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–0. 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Bernadeta Magiera 
Otrzymałam głos mieszkańca, zwracający uwagę, iż w Inhalatorium są bardzo 
głośne klocki dla dzieci, które rozpraszają uwagę i nie pozwalają wypocząć 
osobom, które chcą korzystać z obiektu. Czy byłaby możliwość ewentualnie 
rozwiązać sprawę chociażby poprzez wyznaczenie godzin dla matek z dziećmi lub 
zakupu większej ilości kolorowanek lub innych cichych elementów do zabawy. 

Beata Olszok 
Na pewno rodzice są przygotowani na przyjście do takiego miejsca, liczy się 
podejście rodziców aby taką zabawkę przynieść. Zwracamy uwagę na 
oznaczenia, co wolno, czego nie wolno. Będziemy również wprowadzać 
oznaczenia dla osób niepełnosprawnych, także dla osób niedowidzących. 
Dostępność tego obiektu jest dla wszystkich.  
 
Klaudia Nietrzebka 
Również seniorzy z Dziennego Domu Pomocy korzystają z Inhalatorium.  
 
Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości przedstawiła koszty 
Ogrzewalni za rok 2022r. 
 
Koszty ogrzewalni w ujęciu tabelarycznym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
Jaka jest sytuacja z mieszkaniami socjalnymi w naszych zasobach? 
 
Beata Olszok 
Uważam, że to nie jest problem w lokalach socjalnych, w sprawnym 
wykonywaniu eksmisji przez Komornika, winniśmy się skupić na budownictwie 
standardowym, gdzie teraz możemy dać umowę socjalną w każdym lokalu, są 
pewne pomysły, analizowane są lokalizacje, programy. Analizujemy to i efekt 
zobaczycie państwo za jakiś czas. 
 
Robert Cichowicz 
Dużo zależy od zmian w miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego, 
w obecnym Planie nie mamy miejsca na budownictwo wielorodzinne. Uprzednio 
wielu mieszkańców chciało się wyprowadzić z bloków, budować domy 
jednorodzinne, tak był dostosowany tamten Plan. Aktualnie, według mnie, wiele 
osób chce wrócić z powrotem do budownictwa wielorodzinnego, na to nie mamy 
miejsca w obecnym Planie, natomiast w obecnie procedowanym Planie jest 
wskazanych kilka lokalizacji i być może pozyskamy środki z różnych źródeł, 
programów na budownictwo.   
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Bernadeta Magiera 
Czy mieszkania dla osób niepełnosprawnych są w planie? 
 
Beata Olszok 
W nowym budownictwie, jeśli będzie, są to standardowe wymogi, dostosowanie 
starych budynków jest trudne.  
 
Bernadeta Magiera 
Lokal „Marago” w którym znajdowała się Harcówka, stoi pusty, czy można byłoby 
przystosować go do osób niepełnosprawnych? 
 
Beata Olszok 
Nie można by było, bo tam jest Wspólnota, zmiana sposobu użytkowania 
poniosłaby duży koszt. Skończy się remont 1 Maja i myślę że będzie to lokal 
użytkowy.  
 
Beata Gatner 
Skończyły się dodatki osłonowe, jeśli chodzi o węgiel to około setka wniosków 
jest w SKO, mamy nadzieję że wrócą pozytywnie rozstrzygnięte, że ta praca 
będzie pozytywnie zrekompensowania. Nas Ministerstwo obliguje że nie 
mogliśmy dać dodatków węglowych jeśli nie był spełniony warunek że ktoś nie 
wydzielić osobnego adresu do swojego mieszkania. Natomiast Samorządowe 
Kolegium Odwoławcze przyjęło taką opcję, że mieszkańcom się należą te 
dodatki. Dlatego proponowaliśmy mieszkańcom, aby odwoływali się do SKO. 
Ponadto realizujemy zadanie jeśli chodzi o dodatki energetyczne dotyczy to pomp 
ciepła, który realizujemy, nie jest uwarunkowany dochodowo. Natomiast 
rekompensata Vat-u za paliwa gazowe, ten dodatek jest już uzależniony od 
dochodu.  
Ze względu na fakt, iż kryteria dochodowe w świadczeniach rodzinnych nie są 
podnoszone już od 6 lat, ubywa nam osób na zasiłkach rodzinnych. Zwiększają 
się świadczenia dotyczące niepełnosprawności, osób niepełnosprawnych jest 
bardzo dużo w mieście, dotyczy to dzieci i osób starszych.  
 
Robert Cichowicz 
Kontynuujemy przyjmowanie wniosków na węgiel, podpisaliśmy aneks poprzez 
podwyżkę o 23 % z firmą, która obsługiwała w tym roku.  
 
Ad.5. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 8 grudnia 2022r. 

Protokół przyjęto głosami za -4, przeciw – 0, wstrzymujących się -1. 

 

II część posiedzenia  – wyjazd do Noclegowni następnie do Ogrzewalni.  

 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej udała się do Noclegowni na ul. Wiejskiej. 
Komsja zwiedziła puste o tej porze pomieszczenia. Wszędzie panował przykładny 
ład i porządek, a rzeczy osób korzystających z Noclegowni były umieszczone 
w opisanych pojemnikach. Zapoznano radnych z zasadami obowiązującymi w 
Noclegowni.  Następnie cała Komisja udała się na ul. Północną do Ogrzewalni, 
gdzie członkowie Komisji zostali oprowadzeni po terenie,  kontenerach, 
sanitariatach i posterunku dla Dyżurnych. Każdy bezdomny może skorzystać z 
miejsca w ciepłym pomieszczeniu, umyć się, napić herbaty a nawet zmienić 
swoje ubranie na czyste. Widać, że miasto dba o bezdomnych i pogubionych. 
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Ad.6. 
Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Bernadeta Magiera podziękowała wszystkim                           
za przybycie i wspólną pracę oraz zakończyła posiedzenie. 
 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   Przewodnicząca Komisji 

Rodziny i Polityki Społecznej  
 

Bernadeta Magiera 
 


